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Hunde-pension for grækere

Tekst: Kasper Sølvsten Foto: Anna Dorthe Olesen

HORSENS - I de senere år har Lis Andreasen været dybt
engageret i at hjælpe græske gadehunde til at få et bedre liv.

Nu har den 62-årige horsensianer valgt at sætte sit parfumeri La
Boutique til salg for at at få endnu mere tid og energi til arbejdet
i foreningen Græske Hunde.

Foreningen har eksisteret siden 2001, og dens 80 frivillige
medarbejdere har gennem årenes løb hentet omkring 1000
græske gadehunde til Danmark. Det er Lis Andreasens plan, at
hun vil lave et hjem for hundene, hvor de kan være, til de er
parate til adoption.

Her får Lis Andreasen et kys af Evita.
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- Chanel er, som resten af hundene, der kommer til
Danmark gennem foreningen Græske Hunde, af racen
"Græsk Gadehund", som Lis Andreasen siger.

- Hver gang jeg modtager en ny hund i lufthavnen, så
strømmer alt mulig godt gennem mig, siger Lis
Andreasen, der i dag har tre græske og én dansk hund.

Græske hunde har brug for kærlighed
Sælger parfumeri for at hjælpe gadehunde

Tekst: Kasper Sølvsten Foto: Anna Dorthe Olesen

HORSENS - Hele sit liv har Lis Andreasen været bidt af en gal
hund. Nu har hun besluttet sig for at gå på efterløn for at hellige
sig sin kærlighed til menneskets bedste ven.

Efter 28 år bag disken i parfumeriet La Boutique i Søndergade
skal det være slut.

Lis Andreasen har sat det, hun betragter som sit livsværk, til
salg, og nu drømmer hun om at et købe et nedlagt landbrug og
oprette et hjem for gadehunde fra Grækenland.

- Jeg adopterede en hund fra Grækenland for fire-fem år siden,
og selvom lille Evita var vanskelig i starten, er hun blevet den
sødeste lille hund i dag, siger Lis Andreasen.

Gode råd

Lige siden hun var lille, har hun været vild med hunde, og da hun
fandt ud af, at hun kunne hjælpe forsømte hunde fra
Grækenland, kastede hun sig med det samme ud i det.

- Efter at jeg havde adopteret en hund, kom jeg ind i foreningen
og begyndte at tage ud og tale med familier, der var
interesserede i at få en hund fra Grækenland. Desværre blev jeg
nødt til at stoppe igen, fordi jeg ikke havde tid pga. butikken.

- Nu vil jeg sælge den, så jeg kan komme i gang igen, mens jeg stadig har overskuddet og energien til det,
siger 62-årige Lis Andreasen.

Mellemstation

Foreningen, Lis Andreasen er engageret i, hedder Græske Hunde.

Selv har hun tre hunde, der er født i Grækenland, samt én, hun har fået gennem Dansk Dyreværn.

- Selvom mine børn mener, at det nok ender med det, er det ikke meningen, at jeg skal beholde de hunde,
der kommer herop fra Grækenland, når jeg kommer i gang med mit nye liv.

- Jeg vil lave et midlertidigt hjem for dem, hvor de skal være, indtil de er parate til at blive adopteret af en
anden familie, siger Lis Andreasen.

Lis Andreasen har før holdt ferie i Grækenland, men det er slut nu. Det var nemlig hverken en god
oplevelse for hende selv eller for hendes rejsekammerater at være i landet, husker hun.

- Jeg vil ikke til Grækenland eller lignende lande igen, for jeg kan ikke nyde at være der, når der er så
mange hunde, der har det dårligt. Da jeg var der, kunne jeg ikke lade være med at hjælpe hundene og
give dem mad, lige meget om vi var på stranden eller på restaurant.

- Restauratørerne skældte mig ud, og dem, jeg rejste med, blev efterhånden ret trætte af mig, griner Lis
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Andreasen.

Nu har hun så droppet rejserne sydpå og vil koncentrere sig om at etablere et hjem for hundene i
Danmark.

- Det giver mig simpelthen så meget at hjælpe hundene, og jeg gør det da lige så meget for min egen
skyld, som jeg gør det for hundenes, siger Lis Andreasen.

Butik til salg

Inden Lis Andreasen kan realisere sin drøm om at bo på et nedlagt landbrug omgivet af hunde, skal hendes
parfumeri på Søndergade i Horsens, La Boutique, først sælges.

Butikken har siden marts været til salg gennem Nybolig Erhverv på Vitus Berings Plads, og der har været
flere seriøse henvendelser fra folk, der er interesseret i at overtage parfumeriet, uden at det endnu er
blevet til noget.

Lis Andreasen glæder sig til at det lykkes at sælge butikken, så hun kan komme i gang med sin nye
tilværelse, men hun understreger, at der ikke er noget hastværk.

- Det er vigtigt, at jeg finder den helt rigtige til at overtage butikken. Jeg har tid nok til at vente på, at den
rigtige køber kommer forbi. Det er mit livsværk og det bliver hårdt for mig at undvære butikken og
kunderne. Jeg har sagt, at jeg ikke holder nogen reception, når jeg stopper, for jeg ved, at jeg kommer til
at hyle hele dagen, siger Lis Andreasen.

kas@horsens-folkeblad.dk
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